
 

 

Αθήνα,  20  Απριλίου 2023 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

 

Προς τον κ. Υπουργό Εθνικής Άμυνας 

  

Θέμα: Άρση της περικοπής του Βοηθήματος Οικογενειακής Επαγγελματικής 
Αυτοτέλειας των στρατιωτικών από 1/1/2023. Ερωτήματα για τις επιβαρύνσεις υπέρ του 
ΜΤΣ και τη στήριξη του 

 

Με την υπ’ αριθ. Φ.951.1/101/1243962/Σ. 5091/2022 (ΦΕΚ 6694/Β/23-12-2022) ΚΥΑ 
τροποποιήσατε την  2412/Φ.951/360/431347/17-1-1984 ΚΥΑ «Βοήθημα Οικογενειακής ή 
Επαγγελματικής Αυτοτέλειας (ΒΟΕΑ) για τα παιδιά των μετόχων και Μερισματούχων του ΜΤΣ» 
(Β’ 74), ως εξής: 

«1. Το ύψος του βοηθήματος είναι ίσο με το γινόμενο των 60 άρτιων (1000/1000) μηνιαίων 
μερισμάτων του βαθμού που κατά τις κείμενες διατάξεις του Ταμείου δικαιούται μέρισμα ο μέτοχος 
ή μερισματούχος επί τόσα 25/25 όσα τα χρόνια ασφάλισης του παιδιού κατά το χρόνο της 
καταβολής του δικαιούμενου ποσού. Ως δικαιούμενο μέρισμα για τους σκοπούς του πρώτου 
εδαφίου θεωρείται αυτό που προβλέπεται από το άρθρο 1 του ν. 1106/80 (Α’ 301). Ειδικά για τα 
τέκνα που υποβάλλουν αίτηση χορήγησης του βοηθήματος από 01-01-2023 και έπειτα, οι μήνες 
ασφάλισης που διανύθηκαν εντός του χρονικού διαστήματος καταβολής του μερίσματος, 
λογίζονται στο ήμισυ, στρογγυλοποιημένοι στην επόμενη ακέραια μονάδα». 

Συνεπώς, όταν δημιουργείται το δικαίωμα για το παιδί στην ηλικία των 25 ετών για απόδοση του 
ΒΟΕΑ, εφόσον ο γονέας είναι εν αποστρατεία, για τον υπολογισμό του ΒΟΕΑ, θα αφαιρούνται τα 
μισά έτη από αυτά που βρίσκεται σε αποστρατεία, ενώ έχει καταβάλει όλες τις προβλεπόμενες 
εισφορές. Έτσι στην περίπτωση που συμπληρώνονται τα 25 έτη ηλικίας του τέκνου και 
ταυτόχρονα 25 έτη κρατήσεων ΒΟΕΑ του γονέα για το παιδί του, εάν ο γονέας έχει καταβάλει 
κράτηση για ΒΟΕΑ 11 έτη ως εν ενεργεία και 14 έτη ως εν αποστρατεία, το ΒΟΕΑ θα υπολογισθεί 
για 18 έτη (11+7=18)! 

Για το ζήτημα έχουν υπάρξει πολλές παρεμβάσεις από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συμμαχία στη 
Βουλή, αλλά δεν υπήρξαν απαντήσεις.  

Στη δημόσια σφαίρα έχουν διαρρεύσει κείμενα ή πληροφορίες που παρουσιάζουν αναληθή και 
παραπλανητικά στοιχεία, προκειμένου να διεγείρουν τον κοινωνικό αυτοματισμό, στρέφοντας εν 
ενεργεία και εν αποστρατεία στελέχη, που έχουν λάβει ΒΟΕΑ, κατά αποστράτων, που δεν το 
έχουν λάβει. 

Παραμένει όμως το γεγονός ότι, όπως έχεις καταγγελθεί πολλές φορές, με τον νέο τρόπο 
υπολογισμού δημιουργούνται μερισματούχοι δύο ταχυτήτων: οι μεν που είχαν δικαίωμα και 
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υπέβαλαν αίτηση για τη λήψη του ΒΟΕΑ έως την 31 Δεκεμβρίου 2022 και θα ληφθεί υπόψη ο 
παλαιός τρόπος υπολογισμού, και οι δε που θα υποβάλλουν αίτηση μετά την 1η Ιανουαρίου του 
2023.  

Πρόκειται για αδικία σε βάρος των στελεχών του Στρατού Ξηράς, οι οποίοι ανελλιπώς 
εκπλήρωσαν τις οικονομικές υποχρεώσεις τους προκειμένου τα παιδιά τους να εξασφαλίσουν ένα 
αξιοπρεπές ποσό για να κάνουν τα πρώτα επαγγελματικά τους βήματα. 

Ενώ το σύστημα στο οποίο τόσα χρόνια βασίζεται η λειτουργία του Μετοχικού Ταμείου Στρατού 
(ΜΤΣ) έχει αναδιανεμητικό χαρακτήρα, η κυβέρνηση διαρρέει την περιβόητη μελέτη ιδιωτών  η 
οποία αρμόζει στο κεφαλαιοποιητικό σύστημα και που τα συμπεράσματα της εν πολλοίς 
τεκμηριωμένα αμφισβητούνται.  

Το ΜΤΣ έχει πληθώρα εσόδων για να καλύπτει τη διαφορά εισφορών και παροχών. Ακριβώς γι’ 
αυτό το λόγο δεν έχει δημιουργηθεί ξεχωριστός λογαριασμός ΒΟΕΑ, ώστε να έχει τη δυνατότητα 
να καλύπτει παροχές, χωρίς ισχυρή σχέση εισφορών-παροχών.  

 

Επειδή ο πρόσφατος Νόμος για τη μέριμνα των μελών των Ενόπλων Δυνάμεων δεν είχε ούτε 
ένα ευρώ δαπάνη υπέρ του προσωπικού, γεγονός πρωτοφανές στα χρονικά - σε μια περίοδο 
που η κυβέρνηση συμβασιοποιεί εξοπλισμούς 14 δις ευρώ-,  

Επειδή οι εξαγγελίες της κυβέρνησης για νέο μισθολόγιο των Ενόπλων Δυνάμεων 
αποδεικνύονται κενό γράμμα και ουδεμία τιμαριθμική αναπροσαρμογή έχει υπάρξει στους 
μισθούς των εν ενεργεία στρατιωτικών και στις συντάξεις των αποστράτων (πλην αυτών του 
Νόμου Κατρούγκαλου που συνέδεσε τις αυξήσεις των συντάξεων με τον πληθωρισμό και την 
αύξηση του ΑΕΠ),  

Επειδή οι αποδοχές των εν αποστρατεία στρατιωτικών είναι μειωμένες και είναι επόμενο οι 
εισφορές τους να είναι χαμηλότερες από αυτές βάσει της δημοσιονομικής αρχής της 
“αναλογικότητας των βαρών”,  

Επειδή οι απόστρατοι είδαν τη 13η σύνταξη που τους χορηγήθηκε να περικόπτεται από την 
κυβέρνηση, γεγονός που συνεπάγεται τεράστια απώλεια απολαβών επί 44 μήνες,  

Επειδή η αγοραστική δύναμη των στρατιωτικών εν γένει έχει μειωθεί στα επίπεδα του 1999 και 
η κρίση της ακρίβειας απειλεί τα μέλη των Ενόπλων Δυνάμεων που έχουν υποστεί το μεγαλύτερο 
βάρος των περικοπών τα προηγούμενα χρόνια,  

Επειδή με τον πρόσφατο νόμο για τη μέριμνα του προσωπικού θεσπίστηκαν νέες κρατήσεις 
διαφόρων ειδών και έχει υπάρξει άδικη ρύθμιση υπέρ μικρής μερίδας μερισματούχων, 

 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός  

 

1) Σε ποιο σημείο  της ισχύουσας για το ΜΤΣ νομοθεσίας προσδιορίζεται ότι η 
καταβολή των ποσών ΒΟΕΑ έχει πηγή εσόδων μόνο από τις παρακρατούμενες 
εισφορές; Με ποιο σκεπτικό προχώρησε στο αρνητικό μέτρο της περικοπής του 
Βοηθήματος Οικογενειακής Αυτοτέλειας; 
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2) Το ΜΤΣ βρίσκεται σε τόσο δυσχερή θέση σήμερα που εάν δεν υπήρχε αυτή η 
τροποποίηση δεν θα μπορούσε να ικανοποιήσει τα μέλη του με την χορήγηση των 
ΒΟΕΑ στο ύψος που είχε προβλεφθεί; Ποιο το πλεόνασμα του ΜΤΣ το 2022 σε 
σχέση με το όφελος της ΚΥΑ που περικόπτει το ΒΟΕΑ; Αληθεύει ότι το όφελος 
από την περικοπή ΒΟΕΑ είναι μόλις στα 5 εκατομμύρια ευρώ τη στιγμή που το 
πλεόνασμα του ΜΤΣ είναι πολλές φορές μεγαλύτερο;  

 

3) Ποιο το ύψος των περικοπών των συντάξεων των στρατιωτικών σε σχέση με το 
2009; Έχετε λάβει υπόψη σας την αρχή της αναλογικότητας (ύψος σύνταξης - ύψος 
μερίσματος) πριν περικόψετε το ΒΟΕΑ;  

 

4) Η κράτηση 1% που γινόταν στα εν ενεργεία στελέχη επί μια δεκαετία δεν βελτίωσε 
τα αποθεματικά του ΜΤΣ; 

 

5) Εάν τα οικονομικά στοιχεία του ΜΤΣ είναι τόσο δυσχερή προς τι η πρόταση και 
αποδοχή για μείωση του ποσοστού που λαμβάνει το ΜΤΣ από 4% σε 2% από τις 
εξοπλιστικές δαπάνες; 

 

6) Εξετάζει να αποσύρει την άδικη ΚΥΑ Φ.951.1/101/1243962/Σ. 5091/2022 (ΦΕΚ 
6694/Β/23-12-2022) προκειμένου να επανεξετάσει με αναλογιστική μελέτη 
συνολικά τη βιωσιμότητα του ΜΤΣ και όχι μόνο του ΒΟΕΑ; Έχει μελετήσει πόσες 
είναι οι απώλειες του ΜΤΣ από τις μειωμένες εισφορές λόγω απώλειας μεγάλου 
ποσοστού των μισθών και των συντάξεων των στρατιωτικών με διαδοχικές 
ρυθμίσεις από το 2010 έως το 2014; 

 

 

 
Οι Ερωτώντες Βουλευτές, 

 

Τσίπρας Γιώργος 

Δρίτσας Θεόδωρος 

Αλεξιάδης Τρύφωνας 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος – Χρήστος 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Ελευθεριάδου Σουλτάνα 

Ηγουμενίδης Νίκος 



Καλαματιανός Διονύσιος – Χαράλαμπος 

Κασιμάτη Ειρήνη (Νίνα) 

Καφαντάρη Χαρούλα (Χαρά) 

Μάλαμα Κυριακή 

Μαμουλάκης Χαράλαμπος (Χάρης) 

Μάρκου Κωνσταντίνος 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπακαδήμα Φωτεινή 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

Παπαδόπουλος Αθανάσιος (Σάκης) 

Πούλου Παναγιού (Γιώτα) 

Ραγκούσης Γιάννης 

Τζούφη Μερόπη 

Φάμελλος Σωκράτης 

 

 




